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Ordförande    Justerare 

 

Närvarande: 

Lotta Rosenström                                

Stig-Joeran Samuelsson 

Margareta Jonsson                              

Karin Rask 

 

        

 

Frånvarande: 

Axel Otten 

Mikael Erdefelt 

Anette Rosing   

 

Övriga närvarande: 

Maria Nilsson, sekreterare 

Nicoletta Zoannos, verksamhetscontroller ÄOFS 

Irma Ortega Cruz, samhällsplanerare 

Andreas Thorstensson, avdelningschef ÄOFS 

Elin Lager, Medborgarkontoret 

Charles Smalldridge Virgo, valprojektet ÄOFS 

Anneli Martensen, assistansenheten 

Jenny Andersson, beställarenheten 

 

§1 Mötets öppnande 

Ordföranden hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. 

 

§2 Presentationsrunda 

De närvarande presenterar sig. 
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§3 Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns.  

 

§4 Val av justerare 

 Margareta Jonsson väljs att justera protokollet tillsammans med 

ordföranden. 

 

§5 Föregående protokoll 

Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§6 Information från förvaltningen 

Irma inleder med att informera om en ny medborgardialog om 

upprustning av Sätradalsparken. Upprustningen påbörjas 2019 

och beräknas vara klar 2023. Under hösten kommer förvaltningen 

att träffa så många medborgare som möjligt i förvaltningens 

upptagningsområde, både via öppna medborgarmöten och via 

besök på dagliga verksamheter m.m. Irma tar gärna emot förslag 

på lämpliga kontaktpersoner från rådet. Lotta understryker vikten 

av att anpassa informationen efter målgruppen, detta är särskilt 

viktigt då det gäller information med kognitiva 

funktionsnedsättningar. Irma kommer att återkomma till rådet 

under hösten. 

 

Stig-Joeran passar på att fråga Irma om varför man tagit bort 

handikapparkeringarna vid Måsholmstorget. Irma lovar att 

vidarebefordra frågan till Trafikkontoret och återkomma. Karin 

påpekar att plattorna körts sönder på olika ställen på torget. Irma 

vidarebefordrar även den informationen till Trafikkontoret. 

 

Andreas tar vid och redogör för innehållet i Tertialrapport 2 som 

är ett ärende på stadsdelsnämnden den 27 september. Bland annat 

informerar han om en pågående kartläggning av 

brukarundersökningen. Carin Nyh ansvarar för den, rådet bjuder 

in henne till nästa sammanträde. Andreas informerade även om 

att flera LSS-bostäder åkte till dansbandsveckan i Malung i 

somras, detta på förslag av en brukare i en av LSS-bostäderna. 

 

I underlaget inför verksamhetsplan för 2019 utreds en eventuell 

sammanslagning av assistansverksamheterna i de tre stadsdelarna 

Älvsjö, Hägersten-Liljeholmen och Skärholmen.  

 

Vad gäller LSS-bostaden Nya Byviken, som är under 

nedläggning, så kommer samtliga boende och personer att ha 

lämnat lokalerna senast i november. Nicoletta meddelar att 
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arbetet kommer att följas upp; både vad gäller de boende, 

personal och beställarenheten. Nicoletta kommer att delge rådet 

resultatet när det är klart. 

 

Jenny tar vid och informerar om beställarenhetens arbete. 

Enheten har minskat sitt underskott och fortsätter sitt arbete med 

att få en budget i balans. Det minskade underskottet beror bland 

annat på att resurskrävande personer flyttat från stadsdelen. Som 

svar på en direkt fråga från rådet understryker Jenny att arbetet 

med ekonomin inte sker på bekostnad av medborgares rätt till 

insatser.  

 

Under hösten kommer enheten att ha besök från 

socialtjänstinspektörer. De kommer att granska akter på personer 

som har beviljade insatser och som har hemmavarande barn 

under 18 år – detta för att säkerställa att handläggaren tagit 

hänsyn även till barnens behov i utredningen. Enheten går även 

utbildningar under hösten i hur man gör barnkonsekvensanalyser. 

Det här sker som ett led i arbetet med att implementera ett 

arbetssätt som stämmer överens med Barnkonventionen. 

 

Jenny informerar om  I Work, en enhet under Jobbtorg. De jobbar 

gentemot dagliga verksamheter och vänder sig till människor som 

vill ha ett vanligt lönearbete i stället för en plats på daglig 

verksamhet. Beställarenheten har haft besök av  I Works coacher 

och handläggare för att skapa ett samarbete vad gäller 

Skärholmens medborgare.  

 

Anneli tar vid och informerar om assistansenheten som har hand 

om ledsagning och kontaktpersoner bland annat. Enheten arbetar 

intensivt med rekrytering av personal. Enheten har märkt att det 

blivit svårare att rekrytera rätt personal till de 

assistansberättigade. Lotta undrar vad det är för kompetens som 

krävs. Anneli svarar att det är viktigt att personalen har bra 

kunskaper vad gäller språk såväl som kunskap om de olika 

diagnoser som de assistansberättigade kan ha. Stig-Joeran undrar 

över det s.k. Ledsagarkortet, vad är det egentligen och hur får 

man tag på ett sådant? Anneli svarar att ett ledsagarkort ofta 

tillhandahålls av arbetsgivaren och innebär att ledsagaren slipper 

betala entré till exempel. Jenny flikar in att det på 

beställarenheten skrivs intyg för de som har insatsen ledsagning 

på beställarenheten om att personen tillhör personkretsen.    

 

§7 Särskilda frågor till detta möte 
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 Valet 2018 : Elin Lager och Charles Smalldridge Virgo 

bjuds in för att berätta hur arbetet fortlöpt. 

Elin informerar om att valdeltagandet gått upp med 1,1 %. 

Det kan kanske låta lite, men den nedåtgående trenden 

som stadsdelen haft har stoppats och det anser 

förvaltningen vara mycket positivt. De fyra föreningarna 

som förvaltningen har haft samarbete med har gjort ett bra 

jobb med att prata om valet i samband med sina ordinarie 

aktiviteter. Förvaltningen har också märkt att de 

broschyrer som tagits fram på olika språk varit mycket 

uppskattade. I det område där Portholmsgången ligger 

finns det flera LSS-bostäder och även att seniorboende. 

Det valdistriktet var det som ökade mest i hela 

Skärholmen – hela 5,5%.  Projektet kommer att 

utvärderas under hösten. Den största utmaningen i 

projektet var att tydliggöra att valambassadörerna inte 

kom från något politiskt parti. Förvaltningen undersöker 

möjligheterna till finansiering för att bedriva motsvarande 

verksamhet inför valet till Europaparlamentet 2019.  

 

Charles tar vid och berättar att han skriver en slutrapport 

från projektet för utförarverksamheten i förvaltningen. 

Han berättar att mycket av ansvaret för projektet har legat 

på de enskilda boendena. Charles fokus har legat på att 

tydliggöra informationen till valinformatörerna – som ju 

var personalen. Charles sammanställde att kompendium 

som delades ut till personalen inför deras arbete med att 

informera brukare på ett lättläst och informativt sätt. Inom 

dagliga verksamhet genomfördes provval, ett 

arrangemang som var mycket uppskattat. Provvalet 

genomfördes som ett ordinarie val, komplett med 

valsedlar och bås så att de deltagande fick uppleva hur ett 

”riktigt” val går till. Charles överlämnar sitt 

informationskompendium, biläggs detta protokoll bilaga 

1. 

 Nicoletta informerar om språkrapporten. 

Rapporten från språkprojektet är inte helt färdigställd. 

Rådet kommer att få ta del av den när den är färdig. I 

huvuddrag är slutsatsen av språkprojektet att det finns ett 

stort behov av att utveckla kunskaperna i det svenska 

språket hos personalen som arbetar i de kommunala 

utförarverksamheterna. Utmaningen är även att hålla de 

nyförvärvade kunskaperna vid liv. Vidare fann man att 

det även finns brister i digital kunskap hos personalen. 
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Förvaltningen kommer därför att starta ett 

teknikutvecklingsprojekt till hösten.  

 Workshop med förvaltningen. 

Den 19 oktober har rådet avsatt hela mötestiden till en 

workshop inför Verksamhetsplan för 2019. Den 4 oktober 

kl 10.00-13.00 kommer rådet att hålla ett extra möte för 

att förbereda workshopen med förvaltningen. Maria har 

bokat lokal Falkholmen och tolkar.  

 Balanslistan. 

Pågående arbete. 

 

§8 Aktuella frågor på kommande nämndsammanträde 

Föredragningslista till nämnden skickades via mail och post till 

rådets ledamöter. 

 

Rådet valde att särskilt kommentera följande punkter: 

 

Framtida möjligheter för stadsdelens fritidsgårdsverksamhet,  

Dnr 5./480-2018 

Funktionshinderperspektivet saknas i den fördjupade 

undersökningen, utförd av Startpoint, som bland annat innehåller 

en sammanställning av enkäter till stadsdelens ungdomar. Det 

vore intressant i sammanhanget att ägna funktionsnedsatta 

ungdomar särskild uppmärksamhet. 

 

§9 Skrivelser och rapporter 

Inga skrivelser eller rapporter har inkommit till rådet. 

 

§10 Inkommande post  

Ingen post har inkommit till rådet. 

 

§ 11 Punkter till nästa möte 

 Balanslistan 

 Workshop med förvaltningen 

 

§12 Övriga frågor 

Nästa mandatperiod. Det är dags för ledamöterna att tänka över 

nomineringar till nästa mandatperiod.  

 

§13 Mötets avslutande 

 

Vid tangentbordet 
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Maria Nilsson 

Protokollet godkänns och justeras 2018-09-21 


